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ZAB.0002.10.2021 

 

Protokół nr XXXV/21 
z obrad XXXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 1 grudnia 2021 roku 

 

1) Otwarcie obrad XXXV Sesji Rady Powiatu 
 

Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady w dniu 1 grudnia 2021 r. 
o godz. 11:35 otworzył obrady XXXV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał Pana 
Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Agatę Wojtkowską – Członka 
Zarządu, radnych Rady Powiatu we Włocławku, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, 
Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2) Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 18 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 

Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że XXXV Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał na moje ręce uchwałę nr 528/21 Zarządu Powiatu we Włocławku 
z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku 
zawierającą ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały 
dotyczące realizacji tego porządku.  

Poinformował, że sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 24 listopada 2021 r.  Informuję, że zwołanie Sesji 
w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej 
komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
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Przewodniczący Rady poinformował, iż do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek 
Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2,  co oznacza, że  Rada Powiatu, w trakcie 
sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, z tym że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 
ust. 8). 
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
Poinformował również, że stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego – z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne.  
Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku 
na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – czerwony 
przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem z dnia 1 grudnia  2021 r.  
wniósł o  uzupełnienie porządku obrad  polegające na: 
 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zasad najmu lokali 

mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących 
własność Powiatu Włocławskiego (tekst jednolity),  

 wprowadzeniu autopoprawki  do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego (tekst jednolity), 

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały w sprawie przyjęcia organizacji 
publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich 
o charakterze użyteczności publicznej (tekst jednolity), 

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w  sprawie 
ustalenia cen biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych przejazdów w przewozie 
autobusami w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat 
Włocławski oraz w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w tym transporcie (tekst 
jednolity). 

Uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji. 
Przewodniczący Rady zapytał  – czy są inne wnioski? W związku z brakiem wniosków, 
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto z Państwa jest za uzupełnieniem punktu 7 
zmienionego porządku obrad XXXV sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
zasad najmu lokali mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe 
stanowiących własność Powiatu Włocławskiego (tekst jednolity) i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto z Państwa jest za uzupełnieniem punktu 8 
zmienionego porządku obrad XXXV sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
wyznaczenia linii komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których 
organizatorem jest Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego (tekst jednolity) i poprosił  
o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto z Państwa jest za uzupełnieniem punktu 9 
zmienionego porządku obrad XXXV sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia organizacji publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej (tekst jednolity) i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto z Państwa jest za uzupełnieniem punktu 10 
zmienionego porządku obrad XXXV sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w  sprawie ustalenia cen biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych przejazdów 
w przewozie autobusami w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat 
Włocławski oraz w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w tym transporcie (tekst 
jednolity) i poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXXV sesji ?  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem wniosków stwierdzam, że porządek obrad składa 
się z 15 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr XXXIV/21 z dnia 9 listopada 2021 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXIV Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było,  
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr  XXXIV/21 z dnia 9 listopada 2021 r. 
O godzinie 11:47 na obrady rady przybył radny Pan Marek Jaskulski. Na sali obrad było 19 
radnych.  
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 listopada 2021 r. do 23 listopada 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  24 listopada  2021 r. do dnia sesji. 
  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady i zapytał radnych czy chcieliby 
zabrać głos? 
Radny Kazimierz Kaca zadał pytanie dotyczące posiedzenia zarządu powiatu z dnia 24 
listopada br. czy formalnością jest oddanie działek w trwały zarząd do Lubieńca? Czy chodzi 
o nowo wybudowany obiekt? W punkcie 3 mowa jest o działce 0,00700. Czy to też jedna 
z działek, która jest oddawana po wybudowaniu obiektu szkoły? 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że jest to formalność, która 
jest praktykowana we wszystkich jednostkach funkcjonujących pod zarządem powiatu. Na 
nieruchomości jest ustalony trwały zarząd. Po zrealizowaniu inwestycji te nowe obiekty wraz  
z działkami zostały przekazane w zarząd Powiatowemu Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Lubieńcu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania?   
W związku z brakiem głosów sprzeciwu Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada Powiatu 
we Włocławku w dniu 1 grudnia 2021 r. przyjęła  Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 9 listopada 2021 r. do 23 listopada 2021 r. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  24 
listopada  2021 r. do dnia sesji. 
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 listopada 2021 r. do 23 listopada 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  24 listopada  2021 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 11;58 na obrady rady przybyła radna Pani Ewa Kończyńska. Na sali obrad było 20 
radnych. 
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6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany w podziale środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2021. Do projektu 
uchwały dołączony jest, do wiadomości, protokół z posiedzenia Powiatowej  Społecznej Rady 
ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 5.11.2021 r. 
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 listopada br. analizowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2021 roku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 1 grudnia 2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  1 grudnia 2021 r.  została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 1 grudnia 2021 r. zmieniająca uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych i innych 
lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu 
Włocławskiego wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały ustala reguły i precyzuje zasady 
wynajmowania lokali mieszkalnych. 
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym 
(załącznik nr 12 do niniejszego protokołu).  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Zapytał radnych czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
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Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje do 
procedury głosowania wraz z autopoprawką. 
Poprosił  o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia  2021 r. została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych 
i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia 2021 r.  w sprawie zasad najmu 
lokali mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących 
własność Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
 
8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat 
Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyznaczenia sześciu linii 
komunikacyjnych w powiatowych przewozach pasażerskich, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem 
jednolitym (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). Przewodniczący Rady otworzył 
dyskusję  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Radni nie 
podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przystąpił do procedury 
głosowania wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia  2021 r. została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia 2021 r. w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 
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w zakresie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.  
 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia organizacji publicznego 
transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze 
użyteczności publicznej wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia zadania 
dotyczącego publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich 
o charakterze użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej przebiegającej jednocześnie 
przez teren Gminy Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym 
(załącznik nr 18 do niniejszego protokołu).   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że radni będą popierać w 100% transport zbiorowy. 
Zapytał czy jest zawarte porozumienie z miastem Włocławek na linię Fabianki – Włocławek 
w kierunku Pikutkowa? Na jakich zasadach jest to zorganizowane? Jaka jest wysokość 
dotacji? Jest to dotacja z Urzędu Wojewódzkiego? Czy były konsultacje z poszczególnymi 
samorządami? Radny stwierdził, że jest to dobra decyzja. Może trochę spóźniona, można było 
wcześniej. Prawie 4 lata temu było to rozpoczęte, były inne możliwości. Dzisiaj są tereny 
inwestycyjne i ten potencjał powinien być wykorzystany. Przynajmniej raz na pół roku radny 
chciałby, aby rada miała informację na temat jakie jest zainteresowanie liniami 
komunikacyjnymi, jaka jest liczba uczestników transportu?   Linie będą funkcjonować od 1 
stycznia 2022 r.  
Starosta Włocławski powiedział, że sprawa dotyczy kolejnych linii. Zachowuje się te linie, 
które funkcjonowały pomiędzy szkołami. W całokształcie daje to pozytywny efekt, jeżeli 
chodzi o wysokość subwencji i możliwość ubiegania się o środki z RFD. Tą ofertę 
przewozów chce się rozwinąć o zorganizowanie dowozów pracowników do Brzeskiej Strefy 
Gospodarczej, która w ostatnim czasie znacznie się rozwija. Główny element rozwoju jest 
ukierunkowany na przyszły rok. Zarząd zdecydował się zaproponować uruchomienie 3 
dodatkowych linii na odcinkach: Baruchowo – Kowal – Czerniewice – Gołaszewo – Kruszyn 
– strefa; Chodecz- Choceń – Brześć Kuj. – strefa,  trzecia linia z gminy Fabianki przez 
Włocławek – Wieniec do strefy i Brześcia Kuj. Tutaj wymagane jest porozumienie pomiędzy 
Miastem Włocławek a Powiatem włocławskim na prowadzenie tej linii. W środkowym 
zakresie linia przebiega przez inny powiat. Na sesji rady miasta została zawarta zgoda na 
podpisanie takiego porozumienia przez Prezydenta Miasta Włocławek. Starosta jest 
zadowolony ze współpracy z miastem Włocławek.  W najbliższych dniach porozumienie 
zostanie zawarte. Sprowadza się ono do tego, że umożliwiona się przejazd autobusom na 
liniach prowadzonych przez teren miasta Włocławek i korzystania z ich przystanków, 
natomiast całą odpowiedzialność za funkcjonowanie tych linii ponosi Powiat Włocławski. Te 
linie powinny rozwiązać kilka innych problemów związanych z dowozem do szkół. Docierają 
sygnały z gminy Fabianki czy z Wieńca w sprawie problemów komunikacyjnych. Dlatego te 
dwie sprawy doskonale się zagłębiają. W wyniku licznych spotkań, przede wszystkim 
organizowanych przez Burmistrza Brześcia Kuj., udało się wynegocjować, że kolejną linię od 
nowego roku uruchomi Województwo Kujawsko – Pomorskie. Będzie to linia Izbica Kuj. – 
Topólka – Lubraniec – strefa. To kolejny element, który kilka problemów może rozwiązać. 
Rada Powiatu otrzymała pod obrady rady obniżenie cen biletów do 80 zł – biletu normalnego 
i 2,5 zł biletu jednorazowego. Obowiązują ulgi ustawowe dla uczniów. Uchwała mówi też 
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o darmowych przejazdach dla wszystkich uczniów szkół mieszczących się na terenie Powiatu 
Włocławskiego i seniorów. Jest to szeroka oferta, aby jak najwięcej osób z autobusów 
korzystało. Czy za późno – trudno się staroście ustosunkować. Była próba podjęcia 
uruchomienia transportu, ale w tamtym momencie  chyba było to trochę za wcześnie. 
Zainteresowanie było dość znikome. Moment rozwoju strefy jest dobrym momentem na 
uruchomienie tego transportu. Nakładają się na to ceny paliwa, gdzie indywidualny transport 
będzie dużo droższy i należy mieć nadzieję, że to się przełoży na zainteresowanie tymi 
liniami. Prowadzi się rozmowy z firmami, największymi uczestnikami strefy, aby rozważyli 
możliwość zakupu biletów dla swoich pracowników. Starosta wyraził nadzieję, że takie 
decyzje przez te firmy zostaną podjęte. Jest to dobry moment i najbardziej zazębia się ku 
temu ta informacja, że po raz kolejny ogłoszony nabór (został ogłoszony w dniu dzisiejszym 
i trwa do 14 grudnia), gdzie dofinansowanie do 1 wozokilometra ma wynosić 3 zł z tzw. 
Funduszu autobusowego prowadzonego przez wojewodę. Ze wstępnych rozmów wynika, że 
koszt wozokilometra na przyszły rok ma wynosić ok. 4,5 zł. Tę różnicę zbilansować trzeba 
bądź środkami Powiatu Włocławskiego, bądź wpływami z biletów. Jakie to będą proporcje, 
jak to będzie wyglądać, to na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć. O tym rada będzie 
informowana. Głównym celem jest rozwiązanie problemów strefy, co było wnoszone na tej 
sali przez włodarzy Brześcia Kuj., ale także przy okazji te linie mogą służyć rozwiązaniu 
innych problemów społecznych, które na terenie powiatu funkcjonują. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że poprzednie linie, które były uruchamiane 
w  pewnym momencie zniknęły. Największe pod względem etatów zakłady  będą dopiero się 
uruchamiać. Będzie to trwało w niektórych przypadkach nawet do dwóch lat. Radny zwrócił 
się z prośbą, aby uzbroić się w cierpliwość i wytrzymać nawet, jeżeli wskaźniki byłyby słabe. 
Istnienie takich kursów i istnienie miejsc pracy może spowodować u wielu osób z terenu 
powiatu, miasta, sąsiednich powiatów (aleksandrowskiego, radziejowskiego), że ma się czym 
dojeżdżać i są miejsca pracy. Wtedy można się zgłaszać i zawierać stałe umowy pracy.  
Nawet jeżeli będą wskaźniki niewystarczające, to żeby przeczekać ten czas.  
Starosta Włocławski stwierdził, że zgadza się z radnym. O tych rozwiązaniach myśli się 
długofalowo. To rozwiązanie też musi ewaluować w czasie i zaistnieć wśród pracowników 
czy mieszkańców. Starosta będzie się starał jak najwięcej przekazać informacji 
o funkcjonowaniu tych linii. Cena biletów ma być dużą zachętą dla osób do ich skorzystania. 
Starosta wyraził nadzieję, choć decyzja nie zależy od powiatu, że firmy zdecydują się na 
rekompensaty czy zakup biletów. Tych rozwiązań będzie się szukać. Nakłada się tutaj temat 
dofinansowania do wozokilometra. Starosta ma nadzieję, że będzie ono utrzymane, że te linie 
będą mogły funkcjonować. Starosta jest przekonany, że w dłuższym okresie czasu przyniesie 
to duży efekt. Starosta potwierdził, to, co powiedział pan radny, że jest się w stałym kontakcie 
z firmami ze strefy. Starosta odbył kilka spotkań. Praktycznie największy rozwój strefy 
będzie następował od połowy przyszłego roku. Inaczej tych linii nie da się uruchomić jak 
w okresie rocznym. To jest dobry moment, aby był to okres na oswojenie się społeczeństwa, 
że te linie funkcjonują, że można z nich korzystać. Starosta jest przekonany, że na bardzo 
dobrych warunkach finansowych. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jeszcze pytania.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 1 grudnia 2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
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przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia  2021 r. została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia organizacji publicznego 
transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności 
publicznej stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia 2021 r. w sprawie przyjęcia 
organizacji publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich 
o charakterze użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen 
biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych przejazdów w przewozie autobusami 
w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat Włocławski oraz 
w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w tym transporcie wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w uchwale podjętej przez Radę Powiatu w dniu 
31 stycznia 2020 r. proponuje się obniżyć ceny biletów.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym 
(załącznik nr 20 do niniejszego protokołu).  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia  2021 r. została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia cen 
biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych przejazdów w przewozie autobusami 
w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat Włocławski oraz w 
sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w tym transporcie stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia 2021 r.  zmieniająca uchwałę 
w sprawie ustalenia cen biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych przejazdów w przewozie 
autobusami w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat Włocławski 
oraz w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w tym transporcie stanowi załącznik nr 23 
do niniejszego protokołu.  
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11) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr  1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 1 grudnia  2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  1 grudnia  2021 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia 2021 r.  zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 
– 2028 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2021. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko – Pomorskiego oraz wniosków 
dysponentów środków budżetowych. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca wniósł o przedstawienie projektu uchwały w zakresie 
najważniejszych punktów. Jeżeli są zmiany obligatoryjne wynikające z decyzji wojewody, to 
są oczywiste zmiany. Radny chciałby, aby omówić zmiany wewnętrzne i jeżeli przyszły 
znaczące środki od wojewody. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że budżet powiatu zwiększy 
się po stronie dochodów o środki z rezerwy subwencji ogólnej, którą otrzymał powiat zgodnie 
z pismem Ministra  Finansów o kwotę 497 740 zł. Ponadto, jeżeli chodzi o dotacje celowe od 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, to nastąpi zwiększenie o kwotę 33 100 zł dla 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego z przeznaczeniem na wynagrodzenia oraz na 
zakupy bieżące. Jeżeli chodzi o domy pomocy społecznej, to również w związku ze 
zwiększeniem dotacji celowej Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, kwota zwiększenia to 
107 354 zł. Dotyczy ona  wzmocnienia działań Domu Pomocy Społecznej przed skutkami 
covid. W tej kwocie 107 354 zł, kwota 75 744 zł jest przeznaczona na wynagrodzenia dla 
pracowników domów pomocy społecznej. Na jednego pracownika jest to kwota brutto 556,94 
zł oraz pozostała kwota w wysokości 31 610 zł na zakupy środków ochrony osobistej 
i  sprzętu. W tej całej wielkości jest również kwota, o którą będzie zwiększona dotacja dla 
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Domu Pomocy Społecznej w Izbicy kuj. o 26 227 zł. Ponadto Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie, będzie miało zwiększenie wydatków również o kwotę zwiększonej dotacji celowej 
Wojewody Kujawsko - omorskiego i jest to kwota 55 389 zł na realizację dodatków 
wychowawczych i wypłat świadczenia wychowawczego. Jeżeli chodzi o stronę zarówno 
dochodową i wydatkową, to następuje  zwiększenie stypendium dla uczniów w związku 
z porozumieniem z Województwem Kujawsko - Pomorskim. To już w poprzednim okresie 
również i w tym roku, jak i w ubiegłym było porozumienie z Województwem Kujawsko - 
Pomorskim. Chodzi o pomoc materialną dla uczniów trzech szkół. To jest szkoła: Powiatowe 
Centrum Kształcenia  Zawodowego i Ustawicznego w Lubieńcu, Zespół Szkół Lubraniec - 
Marysin i Zespół Szkół w Kowalu. To zwiększenie to w tym roku kwota 3 600 zł, a po 
uchwaleniu budżetu w Województwie Kujawsko - Pomorskim, będzie podpisany aneks, do 
tego porozumienia i wtedy również  w roku przyszłym od stycznia do czerwca, byłaby kwota 
5 400 zł na stypendia dla tych trzech uczniów. Jest to stypendium 300 zł miesięcznie. Poza 
tym w budżecie dokonuje się zmiany w związku z otrzymanym dofinansowaniem Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. To jest dofinansowanie o kwotę 942 728 zł na zadanie 
inwestycyjne pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Cyprianka – Wielgie odcinek 
Cyprianka – Chełmica Duża”. Ta kwota jest uzupełnieniem do przyznanego wcześniej 
dofinansowania i to dofinansowanie wcześniej to było 20%, teraz uzupełnia się do 50%. Cała 
kwota na tym zadaniu dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg to 1 691 144 
zł. Ponadto Powiatowy Zarząd Dróg również i w wyniku zarówno pewnych oszczędności po 
przetargowych, uporządkowania budżetu, uwalnia kwotę do budżetu powiatu 104 701 zł, jak 
i również zadanie dotyczące opracowania dokumentacji pod nazwą „Rozbudowa drogi 
powiatowej Polówka - Stary Brześć”. W związku też z podpisaniem aneksu z wykonawcą 
zadania. Zadanie zostaje wpisane do wieloletniej prognozy finansowej na rok 2022 
i przeniesiona jest również ta kwota. W związku z tym, w roku bieżącym zostaje uwolniona. 
Ponadto podpisano również porozumienie z Ministerstwem Edukacji, jeżeli chodzi o zadania 
realizowane dla młodzieży i to zadanie jest pod nazwą „Poznaj Polskę”.  Uczniowie  szkół 
powiatowych będą mogli jeździć do muzeów i korzystać zarówno z poznania tych obiektów 
i ta kwota dofinansowania, tj. 52 918 zł.  Wymagany jest wkład własny powiatu i ten wkład 
własny zaplanowany został w wysokości 23 493 zł. Łącznie zadanie to wielkość 76 411 zł 
plus jeszcze 1 000 zł wkład niefinansowy. Zmiany też dotyczą zadania pod nazwą „Budowa 
Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji”. Zostaje zdjęta kwota 36 320 zł z planu bieżącego 
roku i zadanie też zostaje wpisane do wieloletniej prognozy finansowej na rok przyszły 
w wielkości 150 000 zł. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi, pytania?  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 1 grudnia 2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia  2021 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 1 grudnia 2021 r.  zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi załącznik nr 29 
do niniejszego protokołu.   
 
 
13) Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji i zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2020/2021 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 11 ust. 7 ustawy z dnia 
14 grudnia 2016  r. Prawo oświatowe -  organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego, przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego 
informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, 
w tym o wynikach egzaminu maturalnego i egzaminu zawodowego. 
Radni otrzymali informację za rok szkolny 2020/2021. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu  o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 24 listopada 2021 r., na którym przyjęła 
informację Zarządu Powiatu o stanie realizacji i zadań oświatowych w roku szkolnym 
2020/2021 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną  informacją. 
Zapytał radnych czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że zapoznał się dość wnikliwie z informacją. 
Tradycyjnie najlepsze wyniki zdawalności matur ma ZS w Lubrańcu, tj. 95,5%. To już jest 
czołówka nawet nie wojewódzka, ale i krajowa. Radny zastanawiał się, jaka  jest przyczyna 
zdawalności tych matur. Radny podzielił się uwagą. Przez 3,5 roku prawie 4 lata z racji tego, 
że były tam pewne problemy, to był tam bardzo często w tej placówce oświatowej. Widział 
zaangażowanie tych nauczycieli. Radny ma ogromną satysfakcję. Podziękował wszystkim 
ludziom, którzy tam pracują. Tam jest zespół wspaniałych ludzi. Radny podziękował za to 
pracownikom.  Wszyscy powinni podziękować ZS w Lubrańcu – Marysinie. Było tam 86% 
zdawalności. To jest ogromny skok do przodu. Zdawalność kiedyś była trochę niższa. Co do 
egzaminów zawodowych, to w ocenie radnego, są satysfakcjonujące i tutaj należy się 
podziękowanie do wszystkich pracowników. W przyszłym roku zapewne będzie to 
kontynuowane. Radny zwrócił się do Pana Starosty, członków zarządu z apelem. Na końcu 
informacji jest rozdział – remonty w szkolnym 2020/ 2021. To są symboliczne kwoty. Nową 
placówką oświatową jest szkoła w Lubieńcu. Co do Kowala, wynajmuje się klasy. Izbica Kuj. 
– były przekazane środki, były remonty. Ta placówka za poprzedniego dyrektora była pięknie 
wyremontowana.  Radny zwrócił się z prośbą, żeby w przyszłorocznym budżecie, budżecie, 
który będzie za chwilę uchwalany, w nagrodę za wyniki, za wkład, które szkoły czynią,  żeby 
przeznaczyć jakieś środki, żeby dokończyć remont w ZS w Lubrańcu. Szczególnie remontu 
wymagają łazienki, jak i w Lubrańcu – Marysinie. Za takie wyniki na pewno ci ludzie będą 
wdzięczni, jako pracownicy, uczniowie, którzy uczęszczają do szkoły, bo warto inwestować 
w oświatę. Radny podkreślił, że ma ogromny szacunek i ukłon dla tych dwóch szkół, 
i pozostałych, gdzie są  wyniki. Pozostałe to bardziej zawodowe inny profil w tym względzie, 
ale zdawalność tych egzaminów zawodowych też jest na wysokim poziomie. 
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Radny Karol Matusiak podziękował za te słowa radnemu.  Radny jest zadowolony, jeśli 
chodzi o wyniki zdawalności maturalnych egzaminów, zarówno w jednej szkole, jak 
i w drugiej szkole, bo w poprzedniej kadencji były problemy. Wiele czynników się złożyło na 
to, że te wyniki są coraz lepsze. Tym bardziej radny jako Przewodniczący Komisji Edukacji 
jest zadowolony.  Następują pozytywne zmiany w tych dwóch szkołach, jeżeli chodzi 
o poziomy nauczania. Dobrze, że ktoś to zauważył.  
Pani Agata Wojtkowska – członek Zarządu podziękowała panu radnemu Kazimierzowi 
Kacy za miłe słowa, ale jednocześnie zwróciła uwagę na jedną rzecz a mianowicie na 
tegoroczne wyniki matur w Lubieńcu. W zeszłym roku szkolnym wdrożony tam był program 
naprawczy, ponieważ wyniki matury były bardzo niskie, a w tym roku szkoła w Lubieńcu 
osiągnęła wynik 100% zdawalności, czyli do końca nie jest tak, że Lubraniec jest najlepszy, 
bo w tym roku ustąpił tą palmę pierwszeństwa szkole w Lubieńcu. Rzeczywiście wyniki 
matur w Zespole Szkół w Lubrańcu zawsze były bardzo wysokie. Należy się cieszyć, że ten 
poziom jest utrzymywany. Są takie wypadkowe i nauczycieli, i uczniów, którzy trafiają do 
tych właśnie szkół. Również program naprawczy był wdrożony w szkole w Marysinie. Miło, 
że radni to zauważyli, że  te wyniki w tych dwóch szkołach, tj.:  Lubieniec i Lubraniec oraz 
Marysin bardzo się poprawiły.  
Przewodniczący Rady powiedział, że młodzież dorasta i wie, że jak ukończą maturę, mają 
okno na świat. I chyba tutaj też trzeba znaleźć właśnie tą przyczynę wysokiej zdawalności, 
z czego przewodniczący bardzo się cieszy. Przewodniczący Rady podziękował młodzieży i że 
szkoły mogą też odpowiednio przygotować młodzież do matury. 
Starosta Włocławski stwierdził, że cieszy się z tej dyskusji, z tych pozytywnych ocen 
i oczywiście jest miło, że w tych ostatnich trzech latach w oświacie powiatowej się zmienia. 
Starosta wyraził nadzieję, że dobre oceny też o tym świadczą. Przede wszystkim przyświecają 
dwa cele przy funkcjonowaniu oświaty, oczywiście poziom kształcenia. Te wyniki o tym 
mówią, aczkolwiek też jest sporo pracy, jeśli chodzi o wyniki w innych szkołach, chociaż tak 
jak w Kowalu. Realizuje się szereg projektów, które podnoszą bazę szkoleniową szkół, czy 
twardych takich jak budowa szkoły w Lubieńcu, czy w Izbicy, ale także te projekty miękkie 
podnoszące wykształcenie nauczycieli, uczniów, dają  wyposażenie do szkół. W efekcie 
długofalowym musi dać to efekt w jakości szkolenia, ale i w naborze. W ostatnich latach ten 
nabór też jest większy, aczkolwiek robi się wszystko, aby jeszcze był większy, bo pewne 
rezerwy są. Wprowadziło się także dużą reformę funkcjonowania szkół poprzez powołanie 
Centrum Usług Wspólnych, które jest już pewną normalnością we wszystkich samorządach. 
Należy mieć nadzieję, że efekty będzie już widać po pierwszym roku działalności tej 
jednostki. Czas przyjdzie na podsumowanie po zakończeniu tego roku. Natomiast jeśli 
chodzi o remonty w szkołach lubranieckich, to dyskutowało się o tym  na komisji. Co do 
przyszłości tych dwóch szkół znajdujących się w bliskiej odległości,  to nie jest żadną 
tajemnicą, że podejmowano pewną próbę reformy sieci szkół w Lubrańcu kontynuującą 
propozycję przedstawioną przez poprzedników, bo takie były złożone fiszki do Urzędu 
Marszałkowskiego na projekty. Nie spotkało to się ze zrozumieniem, ogólnie środowiska  
lubranieckiego, chociaż starosta uważa cały czas, że była to bardzo dobra oferta, która by 
także rozwinęła szkoły i ofertę, i dała więcej, mówiąc już kolokwialnie, etatów i pracy, także 
i nauczycielom. Starosta  cały czas uważa, że była to bardzo dobra oferta, która by także 
rozwinęła szkoły i ofertę i dała więcej etatów i pracy także nauczycielom i mieszkańcom. 
Chciało się powołać nową jednostkę, w żadnym wypadku niczego nie zamykać. W związku 
z niezaakceptowaniem tej decyzji ta inwestycja w postaci budowy warsztatu została 
zrealizowana w Izbicy Kuj., natomiast nie zainwestowano tych środków w szkole 
w Lubrańcu. Założenia tego projektu mówią także o remoncie czy to holów, sanitariatów itp. 
rzeczy. Starosta nie twierdzi,  że tego nie zrobi się, że tego nie trzeba zrobić.  Przed 
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podejmowaniem poważnych decyzji o inwestycjach, remontach trzeba sobie jednoznacznie 
odpowiedzieć na temat funkcjonowania sieci szkół w powiecie włocławskim. Oczywiście te 
nabory są na nie złym poziomie, natomiast  trzeba też odpowiedzialnie powiedzieć, że jako 
Starosta Włocławski, że w ostatnim roku, najmniej zadowalający nabór był w Liceum 
Ogólnokształcącym w Lubrańcu. Nie jest to forma zarzutu. Liczby mówią same za siebie. Nie 
udało się otworzyć szkoły zawodowej po raz pierwszy od wielu lat, bo było ok. 9 chętnych 
i to był już kolejny rok z rzędu. Praktycznie została jedna klasa liceum, która też nie jest 
bardzo liczebna. Starosta ma nadzieję, że w przyszłych latach będzie wyglądało to inaczej. 
Bacznie to się obserwuje. Starosta zachęcił dyrektorów  do współpracy. Proponuje się  wiele 
rozwiązań mających na celu zwiększenie naboru. Są realizowane te projekty we wszystkich 
szkołach. Transport zbiorowy. Demografia jest bezlitosna. Na tę chwilę szkoły funkcjonują 
w godnych warunkach. W niedalekiej przyszłości czeka powiat poważna dyskusja na temat 
o przyszłości szkół i analizy naborów w kilku latach. Na pewno nie będzie się wyciągać 
wniosków po jednorocznym, mniejszym naborze czy większym w tej, bądź innej szkole. 
Starosta żałuje, że ta propozycja złożona przez na początku kadencji nie weszła w życie. Ona 
byłaby  korzystna dla powiatu włocławskiego, a przede wszystkim dla środowiska Lubrańca 
i okolic zarówno tego edukacyjnego, jak i całego społeczeństwa, bo nie zamykając niczego 
doinwestowując jedną szkołę, powstałaby kolejna nowa jednostka edukacyjna, która nawet 
w skali województwa jest bardzo potrzebna. 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że przyłącza do tej pozytywnej oceny, tego co się dzieje 
ostatnio w powiatowej oświacie, że jest lepiej, że są dobre wyniki. Pogląd radnych też się 
zmienia i ewoluuje w dobrym kierunku. Nie tak dawno panował pogląd, że skoro powiat 
okala duże miasto Włocławek, to szkoły powiatowe nie mają żadnych szans ze szkołami 
włocławskimi. W międzyczasie, na przestrzeni lat, dochodzi do pewnego przewartościowania. 
Te szkoły mają wielkie atuty, ale mają też pewne mankamenty, tam jest przysłowiowy 
„przerób”. Często ludzie zachłyśnięci są wielkim miastem, potencjalni słuchacze idą tam. 
Wcale nie będąc lepsi merytorycznie od tych, którzy idą do powiatowych szkół. I te małe 
szkoły, mniejsze szkoły wygrywają poprzez to, że uczeń nie jest anonimowy, że są bardziej 
widoczni, mogą się bardziej spełniać. Poza tym te szkoły pełnią w tych małych często 
miasteczkach role kulturotwórczą.  Dobrze się stało, że jest lepszy klimat, że się dobrze dzieje 
wokół tych powiatowych szkół. Poza tym bardzo dobrą rzeczą jest, że jednak widmo 
kadencji, końca kadencji, nadchodzących często wyborów powstrzymuje różne zapędy ludzi, 
którzy z różnych względów ekonomię przedkładają w oświacie nad kwestie bytu szkoły, na 
jej ogromną rolę i te szkoły pozostały. Radny wyraził nadzieję, że one  pozostaną, ponieważ 
jest zdecydowanie widoczna poprawa i dlatego radny przyłącza się do tych wszystkich 
pozytywów.  Należy zrobić wszystko,  aby te szkoły utrzymać, często te szkoły zakładali 
ludzie prości w skrajnie, trudnych, nieporównywalnie trudniejszych warunkach, z którymi 
przychodzi się w innej zupełnie epoce zmierzyć. I jest jakiś obowiązek, skoro tamtym się 
udało. Wytrzymały te szkoły próby czasu i nadal należy je rozwijać.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosów sprzeciwu, a głosów 
sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 1 grudnia 2021 r. 
przyjęła Informację.  
 
Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji i zadań oświatowych w roku szkolnym 
2020/2021 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.   
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14) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w ramach realizacji tego punktu mogą być wygłaszane 
lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. Przypominał, że 
interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je 
niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał  czy ktoś z radnych chciałby  wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu jakieś oświadczenie? 
Radny Marek Jaskulski zadał pytanie w sprawie covidu. Mimo, że obecna fala osiągnęła 
swoje podobno apogeum, to czai się kolejna, podobno ostrzejsza, bardziej niebezpieczna, 
bardziej nieprzewidywana fala. Z obserwacji wynika, że pandemia najbardziej dotknęła domy 
pomocy społecznej, głównie z uwagi na stan zdrowia tamtych pensjonariuszy. Czy wobec 
tego co jest i prawdopodobnie czeka, to czy te środki, które są dotychczas i finansowe, 
i organizacyjne, i odnośnie nawet i płac pracowników, i kwestia pomocy od wojewody, który 
bądź co bądź też odpowiada w jakimś stopniu za te jednostki, jest wystarczająca czy jakieś 
dodatkowe środki będą podjęte? 
Radny Mariusz Bladoszewski przedstawił  informację dotyczącą zbiórki charytatywnej. 
Zbliża się okres świąteczny. W dniu 5 grudnia br. spod Hali Mistrzów rusza korowód 
motocyklistów, który kieruje się w stronę Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych „Jaś 
i Małgosia” i jest tam zorganizowana zbiórka. Jeżeli ktoś chciałby wspomóc tą piękną akcję, 
która już jest od kilku lat, to byłoby dobrze. Tych akcji jest sporo w okresie świątecznym, ale 
ta powinna być bliska radnym. Tą informację radny skierował szczególnie do Pana 
Przewodniczącego, bo wie, że jest motocyklistą. Radny też się tam stawi.  Radny serdecznie 
wszystkich zaprosił.  Jeżeli ktoś będzie miał ochotę wesprzeć tą akcję, czy też chciałby się 
przejechać motorem, to 5 grudnia  spod Hali Mistrzów wyjeżdżają motory w stronę Placówki 
Opiekuńczo - Wychowawczej  „Jaś i Małgosia” w Brzeziu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni przemyślą sprawę i się włączą w akcję.  
Starosta Włocławski odpowiedział na pytanie radnego Marka Jaskulskiego i powiedział, że 
środki podejmowane przez zarząd we współpracy z dyrektorami jednostek  w zakresie trudnej 
sytuacji z covid -em są wystarczające.  
 

15) Zamknięcie XXXV  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady w  związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 1 grudnia 2021 
r. o godzinie 12:51 zamknął XXXV Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

Przewodniczący Rady  
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 

 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………… 
2) Anita Sudomir –Ozdoba ……………………… 


